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Brief aan de Tweede Kamer: voortgang en planning
wijziging asbestregelgeving

Op 28 mei 2025 heeft de staatssecretaris van Participatie en Integratie een brief aan de

Tweede Kamer gestuurd over gezond en veilig werken. Deze brief gaat over meerdere

onderwerpen, waaronder asbest. In het stuk over asbest geeft de staatssecretaris een

toelichting op de voortgang en de planning van de wijziging van de asbestregelgeving. Die

wijziging is nodig om te kunnen voldoen aan de gewijzigde Europese Asbestrichtlijn.

In de brief staat dat Nederland al strenge asbestregelgeving heeft met een

beschermingsniveau dat overeenkomt met de Richtlijn. Nederland voldoet bijvoorbeeld al aan

de verlaagde grenswaarde. Maar voor de markttoelating van bedrijven en de kwalificatie van

werknemers zijn wel aanpassingen in de regelgeving nodig. De belangrijkste wijziging is dat

bedrijven die asbest verwijderen een vergunning moeten hebben. Het is nu duidelijk dat het

niet haalbaar is om op de formele implementatiedatum van 21 december 2025 op alle punten

volledig te voldoen. De ambitie is om de gewijzigde regelgeving op 1 januari 2027 in werking te

laten treden.

Er is tijd nodig voor een zorgvuldige uitwerking in afstemming met de stakeholders, net als de

benodigde toetsen en de juridische procedures om de Arbeidsomstandighedenwet en het

Arbeidsomstandighedenbesluit aan te passen. Ondanks de krappe planning, moeten de

wijzigingen zorgvuldig en met draagvlak worden gedaan. Dat is belangrijk, omdat de

wijzigingen straks gevolgen hebben voor de bedrijven die onder de vergunningplicht gaan

vallen. De kosten voor de vergunning worden zo laag mogelijk gehouden. Er zullen geen leges

in rekening worden gebracht en de vergunning wordt in principe voor onbepaalde tijd

verstrekt. In sommige gevallen kan een vergunning ook voor een bepaalde tijd worden

verleend, maar dat moet nog worden uitgewerkt. De bedoeling is dat bedrijven die geen

ernstige overtredingen hebben begaan, na een vrij eenvoudige beoordeling een vergunning

kunnen krijgen.



Volgens de Richtlijn moet een “bewijs van naleving” worden geleverd bij het aanvragen van

een vergunning. De brief licht toe dat certificering zal worden voorgeschreven als het bewijs

van naleving. Maar certificering zal niet nodig zijn voor nog aan te wijzen werkzaamheden met

weinig risico’s. Het huidige certificatieschema zal worden verbeterd en aangepast op de

nieuwe regelgeving. Daarvoor worden kaders opgesteld. Binnenkort start Ascert met het

opstellen van een nieuw certificatieschema.

De afgelopen tijd is verkend wie de vergunningen kan verlenen. Daaruit is Dienstverlening,

Samenwerkingsverbanden en Uitvoering (DSU) gekomen als beoogd vergunningverlener. Dit is

een directie van het ministerie van SZW die diverse regelingen uitvoert. Met DSU wordt

gesproken over de verdere uitwerking.

In de brief spreekt de staatssecretaris waardering uit voor de mensen die asbest verwijderen

en daarmee zorgen voor onze gezonde en veilige werk- en leefomgeving. Zijn inzet is dat zij dat

zelf ook gezond en veilig doen.

U vindt de brief op:

Brief aan de Tweede Kamer van 28 mei 2025

 

 

 

Internetconsultatie afgerond op 2 april

In de vorige nieuwsbrief stond een aankondiging van de internetconsultatie voor de wijziging

van de Arbeidsomstandighedenwet: vergunningplicht voor bepaalde asbestwerkzaamheden.

Deze liep van 18 februari tot en met 2 april 2025.

In het kort

De Europese Richtlijn die gaat over het veilig werken met asbest is recent gewijzigd. De

Europese Richtlijn stelt minimumeisen waaraan de lidstaten moeten voldoen. Daarmee

worden werknemers in Europa beschermd tegen de risico’s van het werken met het

kankerverwekkende asbest. De wijzigingen moeten worden verwerkt in nationale regelgeving.

Voor Nederland is een belangrijke wijziging dat een vergunningplicht gaat gelden voor alle

bedrijven die asbest verwijderen of sloopwerkzaamheden uitvoeren waarbij asbest vrijkomt.

Nu geldt alleen een verplichting dat bedrijven gecertificeerd moeten zijn als ze

werkzaamheden boven een bepaalde grenswaarde uitvoeren. Om deze vergunningplicht in te

voeren, moet het ministerie van SZW de Arbeidsomstandighedenwet wijzigen.

Reacties

Er zijn elf openbare en twee afgeschermde reacties binnengekomen. Zoals gebruikelijk, krijgen

de indieners geen persoonlijke reactie, maar worden de reacties  behandeld in de toelichting

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2025Z10939&did=2025D24933


bij het wetsvoorstel. Daarbij wordt ook toegelicht wat met de reactie is gedaan. Na de

verwerking van de reacties uit de internetconsultatie wordt de procedure van het wetsvoorstel

verder doorlopen. Dat houdt onder andere in dat advies wordt gevraagd aan de Raad van State

en het wetsvoorstel daarna ter vaststelling wordt aangeboden aan de Tweede en Eerste Kamer.

In de reacties werd vaak verwezen naar onderdelen die nog moeten worden uitgewerkt in het

Arbeidsomstandighedenbesluit, bijvoorbeeld de invulling van certificering. Al deze input

nemen wij mee bij de invulling van het Arbeidsomstandighedenbesluit waar nu aan gewerkt

wordt. Wanneer de wijziging van het Arbeidsomstandighedenbesluit voldoende is uitgewerkt,

gaat deze ook in internetconsultatie. Dit betekent dat u weer de mogelijkheid heeft om te

reageren.

Wij houden u op de hoogte via deze nieuwsbrief.

 

 
Gebruik SMART-ns in de praktijk

Binnen de branche wordt veel gebruik gemaakt van SMA-rt (Stoffen Manager Asbest Risico

Techniek). Een inventarisatiebedrijf zet de asbestbronnen in SMA-rt, op basis waarvan de

risicoklasse wordt bepaald. Deze informatie wordt toegevoegd aan het

asbestinventarisatierapport, waarna een saneerder het rapport gebruikt om te bepalen welke

beschermingsmaatregelen moeten worden genomen voor de werknemers.

SMART-ns is ontwikkeld ter vervanging van SMA-rt. Met SMART-ns kunnen saneerders de wijze

van sanering invullen. SMART-ns is nog niet beschikbaar en moet nu eerst worden aangepast

aan de wijzigingen in de regelgeving die nodig zijn als gevolg van de nieuwe Europese

asbestrichtlijn.

Op 19 mei zijn betrokkenen bij de ontwikkeling van SMART-ns langs geweest bij Vlasman B.V.,

een sloopbedrijf, om te verkennen in hoeverre SMART-ns aansluit op de praktijk en welke

aanpassingen eventueel nodig zijn om dit te verbeteren. Het gesprek heeft inzicht gegeven hoe

een saneringsbedrijf aan de slag  gaat met het programma op basis van diverse voorbeelden,

zoals het saneren van woningen onder tijdsdruk zodat ze weer verhuurd kunnen worden. Of

die van grote saneringsprojecten die vele maanden duren.  Alle input die is opgehaald bij het

bezoek aan Vlasman B.V. wordt meegenomen bij de doorontwikkeling van SMART-ns.

 
 

 



Introductie: Noray Kaplan,
manager directie Gezond en
Veilig Werken (SZW)

Sinds 1 februari 2025 is Noray Kaplan MT-lid

bij de directie Gezond & Veilig Werken en

heeft ze het dossier Asbest in haar

portefeuille. Hiervoor was ze werkzaam als

hoofd strategische communicatie bij SZW.

Waarom heb je besloten om de overstap te

maken naar beleid?

"De overstap naar beleid voelt voor mij als

vanzelfsprekend. Bij communicatie werk je

over directies heen, terwijl je hier de kans

krijgt om iets toe te kunnen voegen aan het

formuleren van kaders, richtlijnen en doelen.

Impact maken begint hier bij Gezond en Veilig

Werken."

Wat vind je van het dossier asbest?

"Asbest is één van de dossiers die onder mij

vallen. Via het team heb ik kennis kunnen

maken met de wereld van asbest, en ik moet

zeggen dat het onderwerp mij enorm heeft

gegrepen. Asbest is op een bepaalde manier

geïntegreerd in de samenleving, waardoor

we continu voor een uitdaging staan. Het is

heel belangrijk om te streven naar zoveel

mogelijk verwijdering van asbest, omdat dit

 

Tegelijkertijd moeten we ook stilstaan bij de

mensen die hard werken om de samenleving

asbestvrij te maken. We zijn het naar hen

verplicht om ervoor te zorgen dat zij zo veilig

mogelijk hun werk kunnen doen."

Wat heeft jou verbaasd?

"Ik ben ontzettend onder de indruk van hoe

het team Asbest samenwerkt met de praktijk.

Recentelijk is de internetconsultatie voor de

Wijziging van de Arbeidsomstandighedenwet

vergunningplicht voor bepaalde

asbestwerkzaamheden gesloten, en de

inhoudelijke reacties laten een grote

betrokkenheid vanuit het veld zien. Dat is

werkelijk fantastisch, behulpzaam en laat een

grote betrokkenheid zien. Ik ben er namelijk

van overtuigd dat goede samenwerking

bijdraagt aan een betere praktijk voor de

professionals.”



een reëel gevaar vormt voor de

volksgezondheid. 

Introductie: Marcel de Haan, Nederlandse Arbeidsinspectie

Marcel de Haan stelt zich voor:

“Mijn hele loopbaan staat in het teken van omgaan met de risico’s van gevaarlijke stoffen op de

werkplek. Ooit ben ik begonnen bij TNO (Arbeid en Gezondheid), vervolgens heb ik als extern

adviseur (arbeidshygiënist en hoger veiligheidskundige) in de chemische industrie in het

zuidwesten van het land gewerkt. Sinds 2002 werk ik al bij de Arbeidsinspectie en tot deze

overstap heb ik verschillende functies gehad binnen het domein van het toezicht op de

naleving van Seveso en ARIE-regelgeving bij bedrijven met grote hoeveelheden gevaarlijke

stoffen (programma Major Hazard Control).

Ik merkte dat ik na zo’n lange tijd in die wereld, toch eens toe was aan een ander onderwerp

en werd enthousiast toen de vacature Programmamanager Asbest en Ioniserende straling

voorbijkwam. Dus naast asbest, valt ook het toezicht op veilig werken met stralingsbronnen (in

bijvoorbeeld ziekenhuizen en onderzoeksinstellingen) onder de scope van dat programma.

Inmiddels ben ik een paar maanden aan de slag en zie ik al veel mooie dingen, waaronder

gezamenlijk inspecteren en experimenten / innovatie met nieuwe aanpakken, maar vooral veel

bevlogen en enthousiaste collega’s.

De asbestwereld is complex en ik ben nog bezig om me de inhoud verder eigen te maken en

mijn netwerk op te bouwen. Mogelijk heb ik al persoonlijk kennis gemaakt, maar anders kijk ik

er naar uit om dat te gaan doen. Samenwerking met andere toezichthouders



(omgevingsdiensten, IL&T en SodM) en contact met kennisinstituten en de branche vind ik van

groot belang. Dat was ik ook in mijn vorige rol gewend.”
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